
RADA GMINY
GoRNo PRoToKoŁNrXXDV2012

26-008 Górno
tel, 41 30 23 627
'-"z Órrad sesji Rady Gminy Górno odbyĘch w dniu 28 grudnia 2012 roku

w lokalu Urzędu Gminy w Górnie.

Sesję rozpoczęto o godz. 9.00 zakoiczono o godz.19.30

Lista obecności Radnych w załączenll.
W sesji ponadto ldztałwzięl'i:
1.Pan Przemysław Łysak -Wójt Gminy
2.Pan Paweł Marwicki- Zastępca Wójta Gminy
3.Pan Jacek Piróg- Sekretarz Gminy
4.P ani Mar zallna Jop- Skarbnik Gminy
5.Pan Dariusz Skiba - Radny Powiatu
6.Pan Ryszard Mńkus- Radny Powiatu
7.Pan Andrzej Michalski -Radny Powiatu
oraz kierownicy referatów i podlegĘch jednostek, sohysi, członkowie

Stowarzyszenia,,Przyjaciół Gminy Gómo"

Projekt porządku obrad sesji:
1.Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności.
Z.Przylęcie porządku obrad sesji.
3.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4.Informacj a W ójta z działalności międzysesyjnej,
5.Przyjęcie uchwał w następujących sprawach:

l/wsprawie zmtanw budżecie gminy na2012rok
2/w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2o72_

202ż
3/ w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy nalata2073 -2022

4/w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Górno na 20l3 rok
5/w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/213120|2Piady Gminy Gómo z dnia

29 listopada 2012 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od

środków transportowych na terenie gminy obowiązujących od 1 sĘcznia 201,3

roku
6/w sprawie szczegółowych zasad przyznawania usług opiekuńczych w
miejscu zamleszkanta, zakresu świadczenia usług oraz zasad odpłatności za
świadczone usŁugiprzez osoby, wobec, kórych usługi sąświadczone.
7/w sprawie zŃwięrdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdzińania Narkomanii dla Gminy
Gómo na 2013 rok
8/ w sprawie uchwalenia Regulaminu ltrzymania czystości i porządku na

terenie Gminy Górno
9/w sprawie wymagń, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się



o uzyskanie zęzwo|eniana prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed

bezdomnymi zwierzętami oraz prowadzenia schronisk dla bezdomnych

zwierząt.
10/w sprawie przyjęcia stanowiska w sprawie wyodrębnienia w grupie

obszarów funkcjonalnych regionu świętokrzyskiego Kieleckiego obszaru

Funkcjonalnego
11/w sprawie wrażenia zgody na złożenie wniosku o dofinansowanie dla

projektu pn ,,Kielecki Obszar FuŃcjonalny"
12l * ,p.u*ie podziafu gminy na stałe obwody głosowania ustalenia ich

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych
6.Wprowadzenie zmian w składach Komisji Rady Gminy.
7. Interpelacj e, wolne wnioski
8.Odpowiedzi na interpelacje.
9.Zamknięcie obrad s esj i.

Ad.1
Sesję Rady Gminy olwotzył i przewodniczył obradom Pan Władysław Kowalczyk
Przlwodniczący Rady Gminy, który stwierdz|ł , że w sesji bierze udział 15 radnych.

Rada Gminy jest władna podejmowaniu uchwał.
Ad.2.
pan wóit przemysław Łysak poinformował, że zaistniŃa potrzeba wprowadzenia

dwóch uchwał do porządku obrad, dotyczą ofie poiryczki krótkoterminowej dla

ochotniczych Staży Pożałnych, które nie dostĄ w tym roku refundacji i nie będą

miĄ możliwości zwróceni a pożyczki, w związku z tym zostanie ona przeniesiona na

przysńy rok. Pan Wójt zaproponował aby uchwała zmieniająca Uchwałę

N. xIxtstlz0l2 Rady Gminy Górno z dnia 30 kwietnia 2072 roku w sprawie

udzielenia pożryczki krótkoterminowej dla ochotniczej Straży Pożarnej w Woli

Jachowei wejdzie do porządku obrad jako pkt 5 ppkt 1 oraz uchwała zmieniająca

Uchwałę Nr XIX/150/2012 Rady Gminy Górno z dnia 30 kwietnia 2012 roku w

sprawie udzielenia pożyczki krótkoterminowej dla ochotniczej Straży Pożamej w
Leszczynach stanie się pkt 5 ppkt 2
Przewodniczący Rady Gminy Pan Władysław Kowalczyk zaproponowń, żeby

najpierw przystąpić do głosowania nad budżetem na 2013 rok a następnie nad

Wieloletnią PrognoząFinansową na lata 2013-2022. Pani Skarbnik Marzanna Jop

poinformował a, że nie można zmieniaó kolejności głosowania nad tymi uchwałami
poniewaz jest takie zalecenie z RIo i trzeba podejmować je tak jak jest wskazane w
porządku obrad. pani skarbnik zaproponowała, ze istnieje jedynie możliwość

Żamtany kolejności omawiania w/w uchwał, Rada Gminy wyrazlła na to zgodę.

Rada Gminy przystępuje do głosowania nad porządkiem obrad.

W głosowaniu bierze ldział 15 Radnych, porządek obrad został przyjęty



jednogłośnie.

Ad.3.
Rada Gminy przystępuje do głosowania
sesji.

nad przyjęciem protokołu z poprzedniej

W głosowaniu bierzeudztał 15 Radnych
Wyniki głosowania:

-14 radnych,,za"

-0 radnych ,,przeciul'
-1 radny ,,wstrzymał się"

Protokół z poprzednle1 sesj i został przyj ęty.

Ad.4.
P an Wój t złożył następująca informacj ę z dzińalno ści międzyse syj nej :

.od ostatniei sesji wydałem 7 załządzeń

.29 listopada odwiedził nas proboszcz z Leszcryn sprawa dotyczyła drogi na

cmęntarz, droga zostŃa wymierzona i wy{yczona, Proboszcz i mieszkańcy są
zadowol eni z takie go r oz:w iązania probl emu
.3 grudnia rozpoczęła się w Urzędzie Gminy kontrola z Najwyższej Izby Kontroli,
doĘczyła obowiązków gmin w zakresie ochrony zwierząt
.4 grudnia odbyła się Rada Lokalnej Grupy Działania w Bielinach, była tam mowa o

nowych projektach i przygotowaniach odnośnie nowego okresu finansowania
.Sgrudnia odbyło się spotkanie w wólce Milanowskiej w Świętokrzyskim cęntrum
Doskonalenia Nauczycieli rozpocz$ się realizacja nowego proj ektu w którym bierze
udział 5 szkół
.6 grudnia delegacja udała się do Gminy Woronowice na Ukrainie, podpisaliśmy list
intencyjny o współpracy, będzie to pierwsza umowa z gminąz zagranicy, w planach

mamy również wymianę międzynarodową dzieci, projekt umowy międzygminnej
będę chciał przedstawić na Komisjach Rady
.l0 grudnia odbyło się posiedzenie zwięekl Miast i Gmin Regionu
Świętokrzyskiego, rozmowy dotyczyły przede wszystkim ,,ustawy śmieciowej",
biorę odpowiedzialność za to, że dzisiaj w porządku obrad nie ma uchwał
dotyczących tej ustawy
.11 grudnia u Prezydenta Kielc Pana Wojciecha Lubawskiego odbyło się spotkanie w
sprawie Komunikacj i Miej skiej
.llgrudnia odbył się posiedzenie komisji Rozwoju społeczno - Gospodarczego
i Budzetu
.16 grudnia odbyły się wybory sohysa w Bęczkowie oraz tumiej siatkówki
samorządowców w Mąchocicach Scholasterii
.l8 grudnia odbyło się posiedzenie
Porządku Publicznego oraz Komisji
Wsi

Komisji Gospodarki Komunalnej Ładu i
Rolnictwa i Spraw Socjalnych Mieszkańców



.18 grudnia miało miejscę zakończenie sezonu GKS-u Gómo w siedzibie
Ochotniczej StraĘ Pożamej w Leszczynach
.19 grudnia w Świętokrzyskim Biurze Rozwoju Regionalnego podpisywałem aneks
jest on uwidoczniony w dzisiejszym projekcie budzetu na 2013 rok, gdyż projekt

miał się zakoiczyć w tym roku jednakprzedłuży się na rok następny
.19 grudnia miało miejsce spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim dotyczące
Kieleckiego Obszaru Funkcjonalny, brał w nim udział Wicewójt Marwicki
.19 grudnia Koło Gospodyń w Woli Jachowej zotganizowało Wigilię
.21 grudnia odbyło się spotkanie opłatkowe w Srodowiskowym Domu Samopomocy
w Woli Jachowej
.21 grudnia miała miejsce Wigilii w Urzędzie na którą przybył również ksiądz
proboszcz Leszek Sźandera zKrajna
.23 grudnia nastrój świąteczny miŃ ciąg dalszy w postaci źywej szopki w zs w
Gómie
.27 grudnia obradowała komisja oświaty

Następnie głoszabrał Pan Radny Jan Sikora:
-Kto ustalał delegacje na Ukrainę? Nie ma zgody na podpisanie porozumienia, na

współpracę, ze strony Rady Gminy. Z jakiego żródła poszły środki na wyjazd? Czy
Rada Gminy przyzwolIła aby te środki wypłacić? To była wycieczka za gmirrne

pieniądze, Wójt nie ustalając z organem stanowiącym zabrał sobie kogo zechciał.
Pan Wójt Przemysław Łysak:
-Delegację na Ukrainę podpisałem tak, jak podpisuję irrrre delegacje, jeśli Rada
Gminy musiał a by rn każdątaka czynność wyrżać zgodę byłby to zupełny paral'iż.

Na poprzedniej sesji rozmawialiśmy, żę taka delegacja pojedzie, kosźy wyłonionego,
najtańszego przewoźrlIka to 3.600 ń , 750 km w jedną stronę, koszt poby,tu pokryła
strona ukraińska. Jeżeli chodzi o porozumienie,to zostanie ono przyj ęte Uchwałą
Rady Gminy. Nie bójmy się otwarcia na świat, na współpracę, Dobrze, ze byliśmy
tam, że zobaczyliśmy, że warto, że nasze dzieci też tam powinny pojechać. Nazwanie
tego wyjazdu wycieczkąjest nie na miejscu.
Pan Radny Grzegorz Skiba:
-To co powiedział Pan Sikora to jest wierutne kłamstwo, było ustalane z Prezydtlm
była rozmowa na sesji i Komisjach zPanem Przewodniczącym Kowalczykiem, Panią
Przewodniczącą Dudzik, Panem Przewodniczącym Zielonką , I<tótzy nie wyrazili
zgody. Od czegóż możnabył zacząć jak nie od rozpoznania terenu w gminie z ,którą
chcemy wspóĘracować. Ten teren jest miejscem, który podtrzymuje polskie tradycje,
język ojczysty, ludzie tam mieszkający dĘą do współpracy z flaszym krajem, bo
płynie w ich żyłach polska krew. Dla mnie to co Pan powiedział to jest obraza, był
Pan Przewodniczącym wiele kadencji i nie osiągnął Pan tego celu i myślę że

określenie, że tobyŁa wycieczka to jest to z zazdrości.
Pani Radna Aneta Dudzik:
-Chciałam przypomnieó, że na sesji było powiedziane, że Wójt nie wyobraza sobie

vt
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delegacji w takim składzie jak przedstawił i dlatego zrezygnowaliśmy.
Pan Wójt Przemysław Łysak:
-potwierdziła pani, że dyskusja na ten temat była. Delegacja pojechała w okrojonym

składzie, mogła jeszcze j echać jedna osoba.

Adpkt5ppktli2

Pani Skarbnik Marzarlna Jop poinformowała, że 30 kwietnia 2012 rokll zostaĘ
podjęte uchwały w sprawie udzielenia pożyczki krótkoterminowej dla ochotniczej
itraży pożarrlej w woli Jachowej oraz w Leszczynach, gdyż po ńożeniu wniosku

OSP uzyskała dofinansowanie na realtzacje projektu unijnego. W zwięku, że

przesunął się termin realizai1l, tego projektu osp nie uzyska tego zwrotu. osp
zwróciła się z wnioskiem aby przesunąć termin spłaty pożyczki na2073 rok i tym

samym w naszym budzecie będzie ona nazywała się teraz poĘczką długoterminowa
gdy ż przeklacza rok budżetowy.

Przewodniczący Rady Gminy odczytuje treść uchwał.
Rada Gminy przystępuje do głosowania nad uchwałą zmieniającą Uchwałę
Nr XIX/151/2012 Rady Gminy GórTro z dnia 30 kwietnia 2012 roku w sprawie

udzielenia poĄczkl, krótkoterminowej dla ochotniczej straży pożarnej w woli
Jachowej
W głosowaniu bl,erze udziń 15 Radnych. Ww uchwała zostńa przyjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXIXl2l52012 stanowi zŃącznik do protokołu.

Rada Gminy przystępuje do głosowania nad uchwałą zmieniająca Uchwałę
Nr XIX/150/2012 Rady Gminy Gómo z dnia 30 kwietnia 20|2 roku w sprawie

udzielenia poĘczki krótkoterminowej dla Ochotniczej Straźy Pożarnej

Skorzeszycach
W głosowaniu bierueudział 15 Radnych. Ww uchwała zostŃaprzyjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXIW2l6l2012 stanowi zŃącznik do protokołu.

Ad 5 ppkt 3
Pani Skarbnik Marzanna Jop poinformowała, że zmtany w budżecie spowodowane są
koniecmością wprowadzenia do budzetu zwiększonych kwot subwencji, środków
pochodzących z budżetu Unii Europejskiej stanowiących refundację wydatków
poniesionych w 2011 iw 2012 roku, a także dokonaniem przeniesień w zwiękuz
bieżącą r e alizacj ą budzetu.
W efekcie plan dochodów budżetu Gminy po zmianach wynosi 38.527.790 zł, plan
wydatków 38,104.903 ń.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Władysław Kowalczyk odczytuje treść uchwały.

Rada Gminy przystępuje do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budzecie
gminy na 2012 rok

M,,--/



W głosowaniu bierzeudziŃ 15 Radnych
Wyniki głosowania:

-12radnych,,zd'
-0 radnych ,,przecifr'
-3 radnych ,,wstrzymało się"

Ww uchwała zostŃa przyjęta.
Uchwała Nr XXlXJ217l2012 stanowi zŃącznlk do protokołu.

Ad 5 ppkt 4

Pani Skarbnik Marzanna Jop poinformowała, że w zwiryku ze zmianą kwoty

planowanych dochodów i wydatków budżetu Gminy na 2072 rok oraz aktualizacją

kwot planowany ch na realtzację przedsięwzi ęć w poszczególnych latach wprowadza

się zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej nalata2012 *2022.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Władysław Kowalczyk odczy,tuje treść uchwały.

Rada Gminy przystępuje do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej na lata 2012-2022.
W głosowaniu bierzeudzlŃ 15 Radnych
Wyniki głosowania:

-|0radnych,,za"
-0 radnych ,,ptzeclw"
-5 radnych,,wstrzymało się"

Ww uchwała zostńa przyjęta.
UchwałaNr XXIX/2I812012 stanowi załącznik do protokołu.

Pani Skarbnik Malzanna Jop, przystąpiła do omawiania projektu budżetu na2013
rok:
-Do dnia 15 listopada zgodnie z ustawązostał opracowany projekt budżetu naż0113

rok, z uwagi nato, że od 15 listopada do dnia dzisiejszego upĘnęło trochę czasu

i pewne sytuacje miĄ miejsce budżet ten został nieznacznie zmodyfikowany.
Pianuje się, że dochody budzetu gminy wyniosą37.015.227 zł, z czego dochody

bieżące to kwota 34.475.54I zł a dochody majątkowe to 2.539.686 zł . Wydatki zaś

zostńy zaplanowane w kwocie 36.365.197 ń, z czego wydatki bieżące to kwota

3 1 .25 2. 49 6 ń i v"ry datki maj ątkowe 5 . 1 1 2.7 0 I zł.
W ramach zadań wieloletnich zostały zaplanowane:
-Budowa oczyszczalni ścieków w miejscowości skorzeszyce oraz kanalizacji w
Górnie i Krajnie, w Skorzeszycach i Woli Jachowej, na to zadante zostŃa

zuplanowana kwota 400.000,00 zł
-Odwodnienie miej scowości Cedzy na 3 58.25 5,00 ń
-Przębudowa Dróg Powiatowych Bęczków- Krajno Zagórze orazLeszczyny, Krajno

Drugie, Porąbki do Bielin Kapitulnych na terenie Gminy Górno 1.663.60I ń z czego



gmina z dochodów własnych przeznaczy kwotę 599.563 zł, natomlast kwota

1.064.038 zł zostanie przekazana do budżetu Gminy GÓrno z budżetu Państwa
i budzetu powiatu
-Budowa Dróg Gminnych inato zadanie zostanie przeznaczona kwota 400.000 zł
-Kontynuacja projektu ,,e - świętokrzyskie" 786.922 zł otrzymamy z budżetu Unii
Europejskiej
-zakup samochodu do przewoz:u osób niepełnosprawnych, w przysĄm roku

zaplanowane-I3t 536 zł z czego dochody własne tj. 54.000 ń, natomtast dotacja

z PFRON -tlto 77.536 zł
-przebudowa i rozbudowa remlzy oSP w Gómie- 500.000 zł, z dochodów własnych

budżetu gminy 250.000 ń,250.000 z dofinansowania

Przeds ięwzi ęc ta bieżąc e :

-,,Tradycją do integracji Kół Gospodyń Wiejskich - 15.912 zł,

z dofinansowania z budżet l Unii Europej skiej, środki 11.I38 zł
-,,IJczymy się dla lepszej przysz}ości" I7.201zł środki z budZetu państwa, 97.469 ń
środki z IJE oraz innych źródeł zagranicznych
-Aktywne mieszkanki Leszczyn,3.082 dofinansowanie zbldżętukrapwego, 17.466
ze środków Unii Europejskiej
-Inwestujemy w naszą wiedzę, 3.257 złotych z budżetu krajowego, 18.459 ń z
budźetu Unii Europejskiej
-Mała Szkoła Wielka Szansa, t9.430 zł to środki zbudżetu krajowego, 110.101 zł,

środki z Unii Europejskiej

-Nauka nasza przyszłością. Dorównajmy najlepszym, kosż zadania to 87.596 zł
finansowany ze środków z zewnątrz

Zaduria inwestycyj ne roczne :

-Budowa studni głębinowej w Krajnie kosź inwestycji to 200.000 zł, z czego

100.000 z,ł zbldżetu gminy Bieliny

-Opracowanie dokumentacji technicznej na budowę chodnika w Skorzeszycach
20.000 zł
-Budowa parkingu przy Zespole Szkół w Bęczkowie, 30.000 zł

-Budowa nowych punktów świetlnych w Gminie Gómo, 80.000 zł

Pani Skarbnik nadmieniła, że na 2013 rok koniecme było ( z przyczyn od nas

niezaleimych) przeniesienie zadań pod nazwą,.,,Tradycją do integracji Kół Gospodyn
Mejskich" oraz zakup samochodu dla osób niepełnosprawnych mają być one

kontynuowane jeszcze w styczniu 2013 roku.
Pani Skarbnik nadmieniła, że planuje się spłatę kredltów zgodnie z
harmonogramami w wysokości 4.178.148 zł, planowane są kredyy do zaciągnięcia
w kwocie 3.478.148 zł. Na dotacje podmiotowe zaplanowana została kwota 230.000

zł i na na Gminny Ośrodek Kultury kwota 60.000 zł. ZostaĘ zaplanowane
następujące dotacje celowe: dotacja dla miasta Kielce do ZTM - na organizację i



zapewnienie lokalnego transportu zbiorowego w kwocie 616.510 ń.
Zgodnie z uchwałą Rady Gminy podjętą we wrześniu na udzielenie pomocy

finansowej zostŃa zaplanowana dotacja dla Starostwa Powiatowego na zadanie
wzmocnienie nawierzchni drogi powiatowej Gómo- Daleszyce- Borków wraz z
budową chodników w kwocie 900.000 ń, zostŃa równięż zaplanowana dotacja dla
rejonowego Związku Spółek Wodnych w kwocie 20,000 zł na utrzymanie i
konserwacj ę melioracji wodnych. Na realizację zadań Gminnego Programu
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii zostŃa zaplanowana
dotacja w kwocie 21.000 zł. Stowarzyszenia , które otrzymają tą dotację zostaną
wyłonione w drodze konkursu, dla Stowarzyszeń, które pisały wnioski została

zaplalowana łączna kwota 39.200 zł, na rozbudzarlie zaintęresowań kulturalnych
kwota 200.000 zł, na upowszechniania kuitury fizycznej i spońu dla GKS-u 40.000

zł.
Podsumowując naszbudżet zamknie się on nadwyżką budZetową w kwocie ó50.030

zł, która zostanie przeznaczona na spłatę kredytów.
Największą pozyiląw naszym budżecie jest oświata, subwencja oświatowa, która
wpłynie do budżetu gminy to jest 11.780.736 zł, natomiast wydatki na oświatę

zostńy zaplanowane w kwocie |5,707.212 zł, co ogółem stanowi ponad 40 0ń

wydatków budżetu gminy. Dotacje na opiekę społecznązostŃy zap|anowane zgodnie
z w1łycznymi z lJrzędu Wojewódżciego 6.981.370 ń, ze środków własnych
dołożymy 880.122 zł.
Planowane zadŁ,Jżenie na koniec 2013 roku wyniesie 19.126.152 zł, w tej kwocie
mieści się pożryczka, którąprzejmiemy od Zwlęku Gmin Gór Swiętokrzyskich,
Pani Skarbnik odczytała poz},tywną opinię RIO w Kielcach na temat projektu
budżetu na 20l3 rok.

Dyskusja nad projektem budżetu na 2013

pan przewodniczący władysław kowalczyk przekazał głos panu Radnemu Emilowi
Machulowi:
-W związku ztym, żę podejmowane sątakie decyzje, kiedy Radni nie do końca mają
wiedzę na temat wydawanych pieniędzy przez Pana Wójta, zgłaszam wniosek
formalny aby w uchwale budżetowej w paragrafie 12 pozostał tylko pkt 5, proszę o
wykeślenie pozostałych 4 punktów. Drugi mój wniosek dotyczy zadań
inwestycyjnych i dotacji, kwota 900.000 zł przeznaczona na zadanie
inwestycyjne ,,Wzmocnienie nawierzchni drogi Gómo-Daleszyce -Borkód' nie jest

współmiema do proponowanego remontu długości odcinka tej drogi i chodnika,
zgłaszam wniosek formalny aby kwotę 550.000 ń przenieść na zadanię inwestycyjne
roczltę) w pkt 5 - budowa drogi gminnej Radlin - Leszczyny Skała potocznie zwana
LPG.



Pan Radny Jan Sikora:
-W związku z tym, że budżet skupia się na budowie i odbudowie dróg powiatowych,
to nie jest nasze zadanie, mamy tu Radnych Powiatowych i oni powinni zadbać o to,
żeby na terenie naszej gminy budowane byĘ drogi powiatowe. Czy Powiat dołożył
dotacje do którejkolwiek drogi gminnej? My mamy potrzeby własne, potrzeby
nieskanalizowanej w 70%o gminy, na remont dróg mamy tylko 400.000 ń.W zesńym
roku nie zostŃ ńożony wniosek na drogę gminną ,,schetynówkę". Na drogę
Bęczków-Kraino projekt był wykonany zapoprzedniego Wójta i poprzedniąRadę,
W związku z tym wnioskuję aby ldziŃ dochody własne na 2013 rok 591.563 zł,
zdjąć 500.000 na drogi gminrre, a zostawić 91.000 naszego udziału plus to co dajemy
schetynówkę. Dróg gminnych jest bardzo dużo np. Radlin - Ogrodzenie, i inne
miejscowości. Dla mnie najbardziej newralgicznym punktem jest chodnik do szkoły
i ten odcinek należy kontynuować.
Pani Radna Janina Rubak:
-Ja się odniosę do tematu odnośnie chodników i drogi powiatowej w Górnie i
przeniesienia tych środków do Skorzeszyc, nie da się porównać stopnia
niebezpieczeilstwa, przecież w Górnie to jest skzyżowanie przy szkole i kościele,
tutaj chodzi budzo dużo dzieci, to jest łącznik przy drodze krajowej, jest mnóstwo
wypadków. Bardzo cieszyłam się z tej planowanej inwestycji, tutaj chodzi o
bezpieczeństwo nas i naszych dzieci.
Pan Radny Grzegorz Skiba:
-Nie wiem co tu się dzieje na tej sali co ci Panowie wygadują przecież zdajecie sobie
sprawę ile gmin w Powiecie czeka w kolejce na taka szansę aby taka inwestycje
zrealizować. Dla mnie to jest czyste sza|eństwo, to co Panowie wygadują. To
kosztowało bardzo dużo pracy, negocjacji ze Starostą z Dyrektorem Wróblem, Wy
nie znacte szczegółów rozmów z Powiatem, zap7Ąajcl,e obecnych na tej sali Radnych
Powiatowych ile to kosźowało pracy, żeby te inwestycje w tych miejscowościach
zostaĘ zrealizowane, Proszę o opamiętanie, jeśli zablokujecie środki na dane
inwestycje to Powiat się wycofa, będzie wstyd na całe wojewódźwo.
Pan Marian Grzegolec-Sohys sołectwa Gómo;
-JużbyĘ u nas robione oględziny z Powiatu w celu poszerzenia podjazdu pod szkołę,
chciałem aby miejsce na wysiadanie cofnąć do samej siatki, aby autobus przywożący
dzleci z wycieczki mógł stanąć w odpowiednim miejscu. Co ja dzisiaj tu słyszę od
moich starych kolegów z Samorządu? Dztsia1, tutaj obcinająmi ręce.
Pan Wójt Przemysław Łysak:
-Przykro to jest słuchać. To, żę Pan Radny Sikora nie ma serca to ja juz wiem dawno,
ale, że tak dla dzieci ? Potwierdza Pan też to, że nie ma Pan pamięci, jak robiony był
chodnik w Woli Jachowej to dofinansowanie dla Powiatu było 70%o i wtedy to było
dobrze. Wszyscy jesteśmy ludźmi a dzieci wszystkie są nasze. Inwestycje w Górnie
zatwierdziliście swoim głosowaniem teraz jesteście przeciwko swojemu słowu. To
jest szaleństwo tak jak powiedział Radny Skiba. Projekty są ciężkie i łatwe, te przy
szkołach, w Bęczkowie przy kościele, przy szkole w Leszczynach, przry szkole i
kościele w Gómie są ciężkie. Panie Sikora powinien Pan pamiętać, że mamy nawet



projekt przedł!żefiaprzezpola od strony Krajna od Wymyślonej drogi powiatowej w
stronę Bęczkowa, gmina lylko z własnych środków nobiła projekt tej drogi
powiatowej, działo się to za Pana kadencji. Ten budżet według mnie jest to budzet
moich marzeń, dla innych jest to budżet strachu.
Padł tutaj zarzń zatajenia spraw finansowych, inwestycyjnych, tak nie można. Opluć
kogoś, a nie powiedzieć co było zatajone, niewyjaśnione, wszystko w tej kadencji o
co poprosili radni zostało wyjaśnione. Ten budźet jest moze na wyrost, jest bardzo
ambitny, zaplanowany został chodnik w Skorzeszycach przy szkole. Proszę nie
działać wbrew sobie i nie zabierać pieniędzy tam gdzie wcześniej zostały głosem
poparte i uchwalone, natomiast drogi gminne mozemy wpisać l, wskazać, które to
mają być. Mamy juz zawarte porozumienia i procentowo zapisane dofinansowanie,
więcej niż strona powiatowa nie dofinansujemy. Na ponad 100 samorządów w
województwie my jesteśmy tym najbiedniejszym biorąc pod uwagę dochód na
jednego mieszkańca. Dla mnie to jest budżet marzeń, budzet dla ludzi.
Pan Przewodniczący Władysław Kowalczyk:
-Już przy podjęciu uchwały mówiłem, że jest to nieproporcjonalne do wielkości
odciŃa drogi leźącego na terenie gminy Gómo. Uważamy, że dajemy za dużo do
wykonanych robót, te 350.000 zł na te drogę wystarczy. Nie trzęba czekać , ń
przyldzie paździemik tylko te pieniądze zaplanować na drogi gminne. Nikt tu nie nic
chce zabrać.
Pan Wójt Przemysław Łysak:

- Co do szczegółów na pewno będziemy negocjować, przewidziane jest
rozszerzenie prac w samym centrum np. przy remizie, wzdłuż całej działki
szkolnej, przy kościele. Będziemy stali na straży aby dopilnować naszych
interesów finansowych. Jezeli mamy tych środków na wyrost, to zostaną one
przeznaczonę na drogi gminne.

Pan Andrzej Michalski-Radny Powiatu:
-Temat jest bardzo delikatny i budzący jak widzę duzo kontrowersji, uczestniczyłem
w tych przygotowaniach i widziałem duże zaalgażowanie Pan Sołtysa Grzegolca aby
ta drogajak najszybciej powstała. Jest ona w fatalnym stanie, do tego przyczyniły się
samochody wożące kamień z ,,Józęfki". Jestem członkiem Komisji Dróg, ale nie
jesteśmy dopuszczani do negocjacji między Samorządami awładzami Powiatu, stąd
nie znamy również szczegółów. Postaram się sprawdzió sprawę nieproporcjonalności
tej drogi. Jesteśmy skazani na współpracę i mam nadziej ę ,że będzie się ona między
nami układała dobrze,
Pan Dariusz Skiba- Radny Powiatu:
-Jestem juz któryś raz na sesji i można odczllć wrazenie, że tliaj Powiat jest jakimś
intruzem, nie możemy się izolować, my pracuj emy dla naszych mieszkańców mimo
ze jesteśmy z innych opcji politycznych. Apeluję do Radnych aby uchwalić ten
budzet bo tak jak i w Bęczkowie i w Górnie potrzebne sątakie inwestycje.
Pan Ryszard Mańkus-Radny Powiatu:
-Byłoby dużym nietaktem, aby te pieniądze z zevmątrz nie wykorzystać, proszę sobie
wziąć do serca, że jezeli nie uchwalicie, jeżeli nie dacie tych pieniązków, to nie daj
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Bożejakiegoś wypadku, będzie wytykany ten kto głosował przeciwko.
Pan Radny Sikora Jan:
_PadĘ tu zarzuty pod moim kontem, które nie powinny mieć miejsca, że dzieciom
zabierum pienlądze, w Górnie jest wybudowany chodnik. Nie zabieram dzieciom
pieniędzy, Patt zawsze mówisz, że drogi powiatowe leżąna terenie gminy, a gminne

.rie l.Zą na terenie powiatu? Chcecie żyrować na naszych zadaniach, nie daliście

złotówki na drogi gminne. Jak ktoś zginie na drodze powiatowej to kto będzie

odpowiadał , Powiat czy my? Droga jest rozjeżdżona przez tiry z kamieniem,

chodnik za 350.000 ń,które zaproponował Radny Machul zrobimy sami bez udziału
Powiatu. Szalonym Panie Skiba mnie nie nazywĄ.
Pani Skarbnik Marzanna Jop:
-Chciałam się odnieść do upoważnień dla Wójta, są one Standardowe i ułatwiają

realizaĄę budźetu. w przlpadku braku Ęch upowźnień, kużdataka zmiana będzie

wymagała zwoĘwanla sesji Rady Gminy, które będą się musiĄ się odbywać 3 lub
4 razy w miesiącu. Kwoty na zadania inwestycyjne, to są tylko kwoty, które są
konsekwencją podjętych na sesji w dniu 27 września uchwał w sprawie udzielenia
pomocy rzeczowej oraz ldzielenie dotacji dla Powiatu w związku z budową dróg
powiatowych na terenie gminy Górno i dokładnie taka kwota zostńa wskazane w
planowanym budżecie na 2013 rok. W lym też dniu została podjęta uchwała
upoważniająca Wójta do podpisania umowy ustalającej warunki realizacji zadania w
Górnie. Została podpisana umowa w której została ustalona kwota, zmniejszenie tej

kwoty w budżecie będzie stanowiło naruszenie dyscypliny finansów publicznych
oraz spowoduje funkcjonowanie w obrocie prawnym sprzecznych uchwał Rady
Gminy.
Pani Radna Janina Rubak:
-Powinniśmy być wdzl,ęczni Radnym Powiatowym za to, że te pieniądze nam

przymlaflo, od strony szkoĘ chodnika nie ma, a jest to miejsce bardzo niebezpieczne.
Chciałabym aby ten budżet ptzeszedł i aby Górno równięż miało świetlicę, tak jak to
jest zaplanowane.
Pan Radny Andrzej Łakomiec:
-Prosiłbym o zapis w budżecie, budowa chodnika w Bęczkowie i przemaczenie
kwoty, żebym ja był pewny. Pytałem budowlańców to 30.000 zł na budowę parkingu

w Bęczkowie wystarczy na dwie patelnie kamienia. Drugi wniosek, to położenie

nawierzchni asfaltowej na drodze gminnej, od powiatowej biegnąca wzdłuż stuej
pętli autobusowej.

Pan Radny Stanisław Cedro:
-Wszyscy się biją o swoje miejscowości, chciałbym aby jedna droga gminna w Woli
Jachowej weszła do budżetu między Rudkami aPipałą tej drogi nie ma, ta droga to

nr 127 41 1 i 127 4 12, trzeba zacząć od początku, trzeba jąwyĄy czy ć.

Pan Radny Stanisław Anioł:
-Nie wiem dlaczego niektórzy Radni postrzegają mieszkańców Leszczyrl, tak, że już
nic się im nie należy, czy jllż wszystko mają? Czy wa:źna jest tylko ta strona a tamta
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nic.Leszczyny mająnajdroższąkanallzacjębezldziaŁużadnych środków. Trudno mi
się zgodzić z Ęm aby ten chodnik nie powstał. Odnośnie samochodu dla szkoły
integracyjnej jest on niezbędny do przewozll dzięci.
Pan Marian Grzegolec-sołtys sołectwa Górno:
-Skoro budujemy drogi gminne to proszę zaprotokółować - budowa drogi gminnej od
ośrodka zdrowia do Woli Jachowej bo tam już jest czwarta zabudowa.
Pan Jarosław Królicki-sohys sołectwa Bęczków:
-Chciałem powiedzieć do kolegi z Leszczyn- ,, nie niszczcie pamiątek narodowego
kościoła.."- kanalizacje uzyskano z SAPARD-u, to były środki Unii Europejskiej, na

chodnik po , którym Pan chodzi uzyskano środki z Gambitu- zŃatvłtał to min Pan
Ryszard Mańkus, na salę gimnastyczną sprzedano działkę. Historie naszego bytu
buduj emy przez pokolenia, nie mozemy deptać lat określonego celu, trzeba ludzkie
poglądy, ludzkie myśli szanowaó. Kocham samorząd, ptace z ludźmi, zawsze ileś
tych głosów uzyskuję l, z tego się cieszę. Na razie sędzia moim i Pana Sikory staje się
Pan Wójt, sprawa z zebrania wiej skiego zostanie skierowana do odpowiednich
organów.
Pan Radny Grzegorz Skiba:
-Przejdźmy dorzeczy, mówmy o budżecie.
Pan Jarosław Królicki - sohys sołectwa Bęczków:
-Panie Skiba to wy ludzie Platformy umiecie ludziom przerywać, żyjemy w wolnym
kraju, mam prawo się wypowiedzieć. Na budowę parkingu był projekt, chciałbym się
dowiedzieć gdzie on jest, 30.000 zł wystarczy tylko na 10 samochodów kamienia.
Pan Radny Jan Sikora:
-Czy Pan Radny Anioł słyszał, zeby nie robić chodników w Leszczynach, ja tylko
powiedziałem to, żeby w pierwszej kolejności nobić z tych pieniędzy w Bęczkowie,
Leszczyny przodująw chodnikach, kanallzacje macie. Co Pan nabudowalczy coPan
nadawał dla Woli Jachowej?
Pan Radny Grzegorz Skiba:
-W Krajnie i Woli Jachowej podczas budowy małej pętli świętokrzyskiej jest brak
chodnika, bo gmina się tym nie interesowała.
Pan Radny JanZielonka:
-Gdzie jest taki Samorząd, który daje 2.583.000 z} na drogi powiatowe a 400.000 na
drogi gminne? To ja nazwę, ze to jest parodia. Panie Wójcie, Skorzeszyce, są jedyną
miejscowościągdzie nie ma chodnika koło szkoły i Pan o bezpieczeństwo tych dzieci
nie dba. Jeżeli będziemy myśleó takimi kategoriami jak Pan to nawet nie my ale
nasze dzieęi nie doczekająsię kanalizacji strony wschodniej, gromadźmy te pieniądze
i myślmy o oczyszczalni. Składam wniosek o remont drogi gminnej Skorzeszyce-
PipŃa, wraz z położeniem nowego dywanika z moźliwością zawrotu samochodów na
końcu gdyż sąproblemy z odśnieżaniem.
Pan Wójt Przemysław Łysak:
-Ta droga to słuszna inwestycja,ale my nie możemy w tym momencie zrywać
umowy z Powiatem, bo nie będą nas traktować powaznie. To jest ,, dziecinada" tak
jak powiedział Radny Powiatowy. Obiecał Pan Radny Zielotka, że zbierze podpisy
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w sprawie chodnika,do tej pory ich nie ma , ja nie mogę czekaó.
PanRadny lanZielonka:
-Gdzie ten chodnik ma być budowany, po której stronie? Niech się Pan określi.
Pani Teresa Szlufik - sołtys sołectwa Górno - Parcele:
-Każdy ciągnie w swoją sffonę, martwię się o moich mieszkańców Górna - Parceli,
my toniemy w błocie, nie będziemy mieli jak dotrzeć do tych budowanych ośrodków
kultury tam nic się nie dzieje od sześciu lat, oprócz kilku lamp.
Pan Wójt Przemysław Łysak:
-Środki które zostaną zaoszczędzone po przetargach z tych inwestycji, będą
przeznaczone na drogi gminne, ale nie zrywalmy umów.
Pan Radny Grzegorz Skiba:
-Proszę o rozwagę i apeluj ę o podniesienie ręki za tym budzetem, a oszczędności
przeznaczmy na gminne drogi, które wskażąRadni.

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 15 minutowąprzerwę.

Pan Przewodntczący Władysław Kowalczyk:
-Chciałem zapytać o inwestycję-,,przebudowa i rozbudowa remizy OSP w Gómie"
czy mamy pewność, że dostaniemy te 250.000 ń?
Pan Wójt Przemysław Łysak:
-Zawsze powtarzam, że czas z poprzedniego finansowania minął, nowa perspektywa
jeszcze się nie zaczęła, słyszy się , ze nasi przedstawiciele w Parlamencie
Europejskim negocjują te warunki. Inwestycję tą uwidoczriliśmy ze względu na to
żeby mieć środki zabezpieczone, kiedy mozliwości się pokażą wówczas będzie
szansa by sięgać po dofinansowania, projekt na ten Dom Kultury i pozrvolenie ze
Starostwa już mamy. PóźniĄ ktoś powie, ze nie aplikowaliśmy o ,,schetynówki" bo
do nich nie było projektów.
Pan Przewodniczący Władysław Kowalczyk:
-Dwa lata temu Dyrektor SzkoĘ w Gómie złozył wniosek do budżetu o remont
dachu, wnoszę aby zabrać kwotę 150.000 ń, a na budowę remizy zostawić tylko
100.000 zł. To jest tylko blokada środków, one są zapisanę wirtualnie.
Pan Radny Emil Machul:
-Wielokrotnie byliśmy z Komisją Oświaty na oględzinach tej szkoły i rozmawiałem
na temat tego, że są problemy z dachem, z odwodnieniem, proponuję żeby te
pieniądze były zapisane na remont budynku a nie na remont dachu. Mam pytanie do
Pani Skarbnik, czy jeżeli nie mamy środków w budżecie to ten zapis jest zasadny?
Wskazywanie tego jest totalną abstrakcją.
Pani Skarbnik Marzanna Jop:
-Budżet gminy jest planem, chcąc występować o środki unijne musimy wskazać, że
planujemy wystąpić o te środki i taki zapis jest jak najbardziej poprawny.
Pan Radny Emil Machul:
-Pan Wójt zapomniń o organie uchwałodawczym jakim jest Rada, była mowa o

rozbudowie remizy ale czy była mowa o Domu Kultury?
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Pan Wójt Przemysław Łysak:
-Po jakiekolwiek dofinansowanie możemy sięgnąć tylko Medy, jeżeli będzie to
ośrodek kultury i to jest właśnie ta kwota zapisana w budzecie, na samą rozbudowę
remizy nie będziemy mogli sięgać po środki,
Pan Radny Andrzej Łakomiec:
-Komu budować te domy kultury?Byłem
tam wpuszczani mieszkańcy. Lepiej żeby
Pani Radna Aneta Dudzik:

na takiej imprezie w Leszczynach, nie byli
dzieciom się na głowę nie lało.

-Proszę o wyjaśnienie sprawy odwodnienia w Cedzynie, 358.255 zł, zbraku środków
caĘ przetarg nie doszedł do realizaĄt, chciałabym się dowiedzieć które odwodnienie
będzie najpierw realizowane, a które drugie, na jakim etapie sąte projekty?
Pan Wójt Przemysław Łysak:
-InwesĘcja nie doszła do skutku, dofinansowanie musiało być poparte przez organ
uchwałodawczy, jak pamiętamy ten wniosek nie padł żeby zwiększyć tę kwotę o tę
sumę. Wykonujemy tak jak chciała i Pani Radna i Pan Sołtys, są to projekty obydwu
odwodnień, robimy to tak jak planowaliśmy źeby zmniejszyć koszty w innej
technologii zrobione, w tńszej,żeby móc zrobić szerszy zasięg robót.
Pani Barbara Wołczyk:
-Zamysł nasz jest taki, że jest to pełne zadanie, technologia była wcześniej droga,
ten projekt jest zmieniony i ewentualnie będzie robiony pierwszy.
Pani Radna Aneta Dudzik:
-Chciałabym złożyć wniosek w wydatkach budżetu gminy na 2013 rok- promocja
jednostki samorządu terytorialnego, proszę o zmniejszenie o 50oń- całościowo,
drugi wniosek paragraf 48l0- rezerwa -proszę również zmnielszyó o 50Yo

str 14 rozdziń 92|09 - domy i ośrodki kultury świetlice i kluby, proszę
o przeniesienie tej kwoty na kanalizację do Skorzeszyc.
Pan Wójt Przemysław Łysak:
-Na pewno te środki nie zostaną wykorzystane w Ęm roku, odwierty geodezyjne
mamy zrobione, w tym momencie jest tworzony robiony rapot oddzińywania na

środowisko, na pozostałą dokumentacj e mamy zapewnione środki w budżecie, nawet

na wykup gruntów. Musimy mieć opinię Regionalnego Dyrektora Ochrony
srodowiska.
Wiemy, że Rada Gminy powołała do życia Gminny Ośrodek Kultury my jako

ostatnia gmina w Województwie nie mieliśmy takiego ośrodka. Te zmiany w
budżecie są wyrokiem na ten dom kultury poniewaz nie da się funkcjonować za
30.000 zł.
Pani Radna Aneta Dudzik:
-Ja dopiero z gazety się dowiedziałam, że mamy zatrudnioną Radną szefową Domu
Kultury w Krajnie, wcześniej nie było o tym mowy, była Komisja pl,taliśmy, Pana
Seketarza, powiedział, żebyły rozmowy ale nie ma osoby wskazanej, dopiero dzisiaj
w gazecie przeczytŃam, że jest to kielecka Radna. Musi Pan również wiedzieć, że
jeśli zatrudniamy Radnąto Rada Miasta może wyrazió zgodę na jej odwołanie, czyli
pozbawienie stanowiska, to też sąkosźy.Na jak długi okres jest zavłańa umowa o
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pracę?
Pan Wójt Przemysław Łysak:
-Ta Pani nie ma jeszcze umowy o pracę.
Pan Sekretarz Jacek Piróg:
-Na stronie BIP-u poj awiły się stosowne do tej sytuacji obwieszczenia, potem była
jedna rozmowa, druga rozmowa została odroczona ponieważ jedna z kandydatek nie
mogła brać udzińitakie informacje na tamtym etapie mieliśmy.

Pani Radna Aneta Dudzik odczytała fragment artykufu ,,Echa Dnia" informującego
o wyborze Dyrektora GOK w Gómie.

Pan Radny JanZielołka:
-To są skutki tego, że redaktor nie ptzyjeżdża na sesje i dla tego trzeba skoiczyć z
tym,,Echem" razna zawsze, to nie służy gminie, tylko pewnej grupie ludzi.
Pan Radny Emil Machul:
Z jakiego działu i jakiego rozdzlału są gazetki ,,Głos Górna" i ,,Echo Dnia"
Pani Skarbnik Marzanna Jop:
Te gazetki są finansowanę z dziaŁu promocja gminy.
Pan Radny Stanisław Cedro:
-Do budżetu wpisałem 12 punktów, jajako sołtys i radny chciałbym prosić żeby coś
jeszcze ztobtó w Woli. Jest potrzebne oświetlenie na l<ruyżówce, pisałem o pięć
przepustów, chciałbym aby zrobić jeden lub dwa przepusty na kzyżówce, do
kapliczki jest tez potrzebna droga.
Pani Barbara Raczyńska - Kierownik SZOS w Gómie:
-Proszę Radę o pozostawienie pkt. nr I paragraf 12, u nas tych przeniesień jest

bardzo dużo i ułatwiło by nam to pracę.
Pan Wójt Przemysław Łysak:
-Odnośnie Domu Kultury to nie moze on istnieć bez obsady, pieniądze w kwocie
60.000 zł to są najprawdopodobniej za małe. Gmina tego artykułu nie zlecńa, na
BIP-ie jest informacja na temat konkursu, który tocĄ się w trzech etapach. Wczoraj
szczegółowo na Komisji Oświaty poruszany był ten temat, były tez informacje na
temat j e go r ozstr zy gnięć.
Odnośnie dróg obecnie dysponujemy nową mapą wydrukowaną z Geoportalu gdzie
wtdać, że proporcje dróg Ieżących na terenie Gminy Górno i Daleszyce są
porównywalne.
Pani Radna Aneta Dudzik:
-Śmieszy mnie Pana wypowiedź , to Pan lata za gazetami, podpiera się Pan ,,Echem
Dnia" czytając róznego rodzaju artykuĘ. Jeśli my nie mamy \Ą"łysł] na to co się
pisze to tym bardziej rtie trzeba kupować tej gazety, bo po co? Czy jest już jakiś
Dyrektor? Czy na pewno ta Pani. Moze ktoś inny, czy jest już podpisana umowa
i na jaki ewentualnie okres. Wpłynęło do Rady pismo, Pani, która zaskarżyła wybór
poniewaz został odrzucony jej wniosek bez podanta przyazyty.
Pan Radny Jan Sikora:
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-Jestem w posiadaniu kserokopii umowy z ,,Echem Dnia". Osobą w$powaną do

kontaktów medialnych jest Pan Wicewójt Marwicki, jest wykupywane 200 gazet,kto
je dostaje i za jakim przyzwoleniem? Płaci się zaBcho 270 ń tygodniowo co w skali
roku daje ładna sumę. Ja jestem za całkowitym rozwiązantem umowy.
Zastępca Wójta Pan Paweł Marwicki:
-Ma Pan umowę z Echem tylko Pan jej dokładnie nie przeczliał, bo tam wraźnie
plsze, że płacimy za artykllĘ na tych płatnych stronach , nie za kupno gazety ,,Echo
Dnia", proszę nie wprowadzać w błąd reszty osób. GazeĘ dostajemy przy okazji, są
one wykładane przy okienku na dole i kńdy może sobie ja wziąó. Pan również.

szkoda, żepani wiceprzewodniczącaDlózik nie była wczoraj na komisji do końca
bo było tobatdzo szczegółowo wyjaśnione.
W uchwale doĘczącej powołania jednostki jakim jest GOK jest uyraźnie napisane,

że kierownikiem tej jednostki jest właśnie kierownik a nie dyrektor, w zwięku z
tym, żę został ten ośrodek powołany został ogłoszony nabór i zostŃa powołana
komisja, wpłynęło osiem ofert, trzy znich nie spełniały wymogów. Mówiono dzisiaj,
że wpłynęła skarga od jednej z kandydatek, ona nie spełniała wymagań i to pismo
wczorĄ było równiez rozpatrywane na Komisji i Pani ta dostała już odpowiedź ( ze
strony Wójta, kierującego Urzędem odpowiedź ta już została udzielona).
Pan Radny Andrzej Łakomiec:
-Dowiedziałem się wczoraj, że jest proj ekt na Bęczków - Skałka, na założenie kilku
lamp, prosiłbym, aby to ująć w budżecie. Jeżeli chodzi o GOK to jest tutaj na tyle
kierowników, że można by powierzyć obowiązki dodatkowe, ile tam osób musi byó

zatrudnionych, będą sami kierownicy a nie będzie pracowników?
Pan Przewodniczący Władysław Kowalczyk:
-Czy mógłby Pan Wójt określić, które oświetlenia będą robione za zap|anowaną
kwotę 180.000 zł?
Pan Wójt Przemysław Łysak:
-Zachęcam, aby rozpisać szczegółowo do budżetu, gdzie będzie oświetlenie, niech
propozycje padną z sali. Mamy projekty Gómo - Osiedle, mamy projekty w
Bęczkowie -Komorniki II, Cedzynie, robi się projekt Górno - Zawada, są one

współfinansow ane ptzez mieszkńców. Wola Jachowa, Skorzeszyce, tam mozna
również przeznaczyć pieniądze na podobny cel, bo zrobienie projektu nie jest zblt
kosźowne ani długotrwałe. Ważność tracą trzy projekty na Górno - Osiedle.
Pani Radna Aneta Dudzik:
-Składam wniosek do zadań inwestycyjnych - budowa nowych punktów świetlnych
w Gminie Gómo: Bęczków, Radlin -Ogrodzenie, Cedzyna, Wola Jachowa - Pipała,
Gómo -Osiedle.
Pani Radna Dorota Kot:
-Proszę aby wskazać drogę gminną od Ośrodka Zdrowia do Woli Jachowej.
Pan Radny Jan Sikora:
-Składam wniosek o wpisanie do dróg gminnych projektu chodnika w miejscowości
Wola Jachowa-Pipała
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Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował że Rada Gminy przystępuje do
głosowania nad wnioskami zgłoszonymi do budżetu podczas dzisiejszej sesji,

Wniosek: Pana Radnego Emila Machula: wykreślić z paragrafu 12 uchwały
budżetowej na20|3 rok punkty od 1 do 4

W głosowaniu bierze udział 15 Radnych
Wyniki głosowania nad w/w wnioskiem

-8 tadnych ,,za"
-6 radnych ,,przecilv"
-1 radny ,,wstrzymał się"

Wni os ek zo stał pr zy j ęty.

Wniosek: zmniejszyć dotację na drogę Gómo - Daleszyce -Borków, z kwoty 900.000
zł do kwoty 350.000 zł. Różnicę przeznaczyć na budowę dróg gminnych.
W głosowaniu bierze udział 15 Radnych
Wyniki głosowania nad w/w wnioskiem

-9 radnych,,za"

-6 radnych ,,przeciw"
-0 radnych,,wstrzymało się"

Wniosek zostń przyj ęly.

Wniosek: Droga Bęczków - Krajno - Zagórze, Leszczyny - Krajno -Drugie -
Porąbki -Bieliny, zmniejszenie o kwotę 400.000 zł, do kwoty 199.000 zł. Te środki
przemaczyć na budowę dróg gminnych.
Pan Radny Grzegorz Skiba:
-To co wy robicie na tej sali to jest tragedia. Proszę o 10 minut przerwy na
opamiętanie.
Pani Radna Janina Rubak;
-Byłataka korzystna sltuacja dla nas dla mieszkańców. Co wy zrobiliście?

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minutowąprzerwę.

Przewodniczący Rady Gminy powtórzył ńożony przed przelwą wniosek:
zmniejszenie dotacji na budowę dróg Bęczków - Krajno - Zagórze, Leszczyny -
Krajno -Drugie - Porąbki -Bieliny o kwotę 400.000 zł, do kwoty 199.000 ń.
Z przeznaczeniem tych środków na budowę dróg gminnych.

W głosowaniu bierze udział 15 Radnych
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Wyniki głosowania nad w/w wnioskiem

-8 radnych ,,za"
-7 radnych ,,przeciw"
-0 radnych ,,wstrzymało się"

Wniosek został przł jęty.

Wniosek: Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Bęczków ,,za szkoł{' wzdłuż
starej linii MPK
O głos poprosiła Pani Skarbnik Marzanaa Jop,,

-Bardzo proszę Radę o sprecyzowanie zńń, gdyż chcąc od nowa przygotować
budżet muszę znać ich dokładne nazwy i ich źródła finansowania. Z dróg
powiatowych Gómo-Daleszyce 550.000 zł zostało przesunięte na budowę drogi
gminnej w Radlinie (LPG), z ,,drugtej powiatówki" Leszczyny - Bęczków zostaje
400.000, które na wniosek Pana Łakomca zostająprzesunięte na drogę ,,Bęczków za
szkoł{'

Pani Barbara Wołczyk - Droga ,,Bęczków za szkoł"to nie jest formalnię droga to jest
pewna ilość działek, wydzielonych z gruntów osób fizycznych, nie ma ona swojego
numeru ani projektu ani nazewnictwa.

W głosowaniu bierze udział 15 Radnych
Wyniki głosowania nad w/w wnioskiem

-9 radnych,,za"

-6 radnych ,,ptzeciw"
-0 radnych,,wstrzymało się"

Wniosek został pt zyjęty.

Wniosek: Przebudowa drogi gminnej między Pipńąa Rudkami w Woli Jachowej nr
1274l1 i l274l2

W głosowaniu bierze udział 15 Radnych
Wyniki głosowania nad w/w wnioskiem

-8 radnych ,,za"

-7 rudnych,,przeciw"

-0 radnych ,,wstrzymało się"
Wniosek został przyj ęty.

Wniosek: Przebudowa drogi gminnej Skorzeszyce - Pipała wraz z położeniem
dywanika asfaltowego na drodze wraz z pętl,a nawrotową

W głosowaniu bierzę udział 1 5 Radnych
Wyniki głosowania nad w/w wnioskiem
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-8 radnych ,,za"

-7 radnych ,,przeciw"
-0 radnych ,,wstrzymało się"

Wni os ek zostŃ przy j ęty.

Wniosek: przękazanie środków z zadania budowa - przebudowa remizy OSP w
Górnie ( 150.000 zł) na modernizację budynku Zespołu Szkół w Gómie

W głosowaniu bierzeudztŃ 15 Radnych
Wyniki głosowania nad w/w wnioskiem

-l0 radnych ,,za"
-3 radnych ,,przeciw"
-2 r adny ch,,wstrzymało się"

Wniosek został pr zy:ęty.

Wniosek: w wydatkach budzetu gminy na 2013 rok- promocja jednostki samorządu

terytorialnego - zmniej szenie o 50%o- całościowo,
paragraf 481 0 - rezer.wa, zmntejszenie o 50Yo

str 14 rozdziŃ 92109 - domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby - zmniejszenie o

50oń iprzeniesienie tej kwoty na kanalizację do Skorzeszyc
W głosowaniu bięrzeudztaŁ 15 Radnych
Wyniki głosowania nad w/w wnioskiem

-8 radnych ,,za"

-7 rńnych,,przeclw"
-0 radnych ,,wstrzymało się"

Wni os ek zo stał pr zy j ęty.

Pan Wójt Przemysław Łysak;
-Ten rozdział związany jest z finansowaniem powołanego przez Radę Gminy Domu
Kultury ograniczenie tych kwot spowoduje, że będzie musiał być on rozwięany
i taką uchwałę będę musiał na przysńą sesję przygotować. W takiej sytuacji nie da

się funkcjonować media, opał, palacz to wszystko kosztuje.
Pan Radny Grzegorz Skiba:
-Na środki które pani Dudzik swoim wnioskiem wypracowała składam wniosek ,

aby one przesńy na drogę w Krajnie - Zagórzu, zgodnie z deklaracjami w zeszłych
latach, aby tę drogę dokończy ć.
Pan Radny Jan Sikora:
-Owszem byłem za budowątej drogi, Umowa została zerwana na wniosek Wójta lub
wniosek Pana i z tego tytułu poniesiono jeszcze kosźy i zapłacono za wyrwanie
krzewów 13 tysięcy ńotych. Wykonawca, który wchodzi na budowę wie jakie
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konsekwencje ma ponieść, To co wyście zrobili myślę , ze się temu przyjrzymy bo to
jest na pograniczu prawa. To nie wykon awca zerwał umowę tylko myślę, że zrobił to

Wójt.
Pan Radny Grzegorz Skiba:
-Jeżeli ma Pan jakieś zastrzężęnia do mnie lub do Wójta to są odpowiednie organy i
proszę to tam z$osió .

Wniosek: budowa nowych punktów świetlnych w gminie Górno w miejscowościach:
Górno - Osiedle, Wola Jachowa - Skorzeszyce, Radlin - Ogrodzenie (poinformowaó
mieszkańców o możliwości robienia projektu), Cedzyna i Bęczków Komomiki.
W głosowaniu bięrze ldziŃ 15 radnych ., wniosek został przyjęty jednogłośnie.

Zdecydowano że o kolejność wykonlrvania projektów zadecyduje Komisja
Gospodarki Komunalnej Ładu i Porządku Publicznego.

Wniosek: Wznaczenie drogi w Górnie między Ośrodkiem Zdrowia od drogi
powiatowej ( środki przeniesione z drogi gminnej ,,Bęczków za szkołĘ') w stronę

Woli Jachowej

Pani Radna Dorota Kot:
-Proszę o zarezerwowanie 20-30 tysięcy na wlyczenie tej drogi za ośrodkiem, żeby
zacząć ten proces, aby zrobić jakiś krok do przodu. Składam wniosek do inwestycji
wieloletnich, aby z drogi ,,za szkoł{'w Bęczkowie przenieść 50.000 na wltyczenie
drogi w Górnie.

Pani Radna Janina Rubak:
-Mieszkńcy bardzo chcą tej drogi, nic nie mówią o że będą chcieli pieniądze za
wykup gruntów, jateżwielokrotnie składałam taki wniosek do budżetu.

W głosowaniu bierzeudziń 15 Radnych
Wyniki głosowania nad w/w wnioskiem

-l3 radnych,,za"

-1 radnych ,,przectw"
-1 radny ,,wstrzymał się"

Wniosek zostń przy jęty.

Pan Wójt Przemysław Łysak:
-W moim posiadaniu jest zestawienie projektów tzw. ,,pułkownikód' przygotowane
przez Panią Barbarę Wołczyk, zrobionych w poprzedniej kadencji i nieruszone:
budowa drogi gminnej - Górno - Parcelanci na dokumentację wydano 23.000 zŁ,

kolejny projekt ,§ęczków -Niwy -Bęczków Górka -Zaskale " na dokumentację
wydano 12.500 zł, budowa drogi powiatowej Krajno * Drugie- Wymyślona Bęczków
17.500 ń.
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Wniosek:Budowa chodnika w Woli Jachowej (proponowana kwota 20.000 zł, środki
przeniesione z drogi Radlin -LPG)

W głosowaniu bierzę udział 15 Radnych
Wyniki głosowania nad w/w wnioskiem

-l2radnych,,zd'
-2 radnych ,,przeciw"
-1 radnych ,,wstrzymało się"

Wniosek zostń przyj ęty.

Pani Skarbnik Marzanna Jop:
-W obecnej chwili Rada Gminy nie ma nad czym głosować, poniewż dokonano
takich zmian, została zrobiona taka roszada, że muszę wrócić do opracowani od nowa
tego budzetu.
Pan Radny Jan Sikora:
-Wnioskuję, abyśmy się zajęli tą uchwałą pod koniec sesji, myślę że w ciągu
2 godzin Pani sobie poradzi.

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minutowa przerwę.

Po przerwie Rada Gminy przystryiła do głosowania nad wcześniej złożonym
wnioskiem Pana Radnego Stanisława Anioła o przebudowę drogi gmirurej
082Leszczyny - Skała doLeszczyny- Kopcówki, żródłem finansowania będą 50%
środków przeniesionych z dróg powiatowych Bęczków - Leszczyny na drogę
,,Bęczków zaszkołĘ'

W głosowaniu bl,erzeudziń 13 Radnych
Wyniki głosowania nad w/w wnioskiem

-6 radnych ,,za''
-8 radnych ,,przecilv"
-0 radnych ,,wstrzymało się"

Wniosek nie został przyjęty.

Wniosek: Budowa drogi gminnej od drogi wojewódzkiej Gómo - Bodzentyn do
drogi powiatowej Krajno - Zagórze (środki na budowę pochodzące z kredYu)

W głosowaniu bierze udział 14 Radnych
Wyniki głosowania nad w/w wnioskiem

-5 radnych ,,za"
-7 radnych ,,przecilv"
-2 radnych ,,wstrzymało się"

Wniosek nie zostŃ przyj ęty.
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Pani Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Aneta Dudzik wyszła z propozycjązf,ożenia
wniosku w sprawie zerwania rrmowy z ,,Echem Dnia", zastępca Wójta Pan Paweł
Marwicki poinformował, że taki zapis jest niemożliwy do ujęcia w budżecie. Do
powyższych wypowiedzi ustosunkował się Pan Sohys Jarosław Królicki, który
powiedział, że taka decyzja może być podjęta przez Radę Gminy ale w formie
uchwały, natomiast taki zapis w budżecie jest nie na miejscu.

Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad wniosklem ńożonym przez Pana
Radnego Jana Sikorę w sprawie zmtany w porządku obrad- przełożenie głosowania
nad uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na Ińa 2013,2022 Qako
pkt 5 ppkt 73 oraz uchwały w sprawie budźetu gminy Górno na 2013 rok (ako pkt 5

ppkt 14).

W głosowaniu bierze udziń 14 Radnych
Wyniki głosowania nad w/w wnioskiem

-73 radnych,,za"

-0 radnych ,,przeciw"
-1 radnych ,,wstrzymało się"

Wniosek nie został przyjęly.

Ad 5 ppkt 5

Zastępca Wójta Pan Paweł Marwicki poinformowń, że na poprzedniej sesji zostaĘ
przyjęte uchwały odnośnie ustalenia stawek podatkowych na terenie gminy Gómo.
Wcześniej zawsze te uchwĄ wysyłaliśmy w takiej właśnie formie. Zdatzyło się
jednak tak, że jeden z petentów jest posiadaczem przyczepy do której nie było
odnośnika w uchwale, dlatego jest potrzeba wprowadzenia zapisu ,,trzy osie i więcej"
jest to zmiana typowo redakcyjna.

Przewodniczący Rady Gminy odczytuje treść uchwały.
Rada Gminy przystępuje do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiarry uchwały Nr
XXYIJIl2l320l2 Rady Gminy Gómo z dnia 29 listopada 2012 r. w sprawie
okeślenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie gminy
obowiązujących od 1 stycznia 2013 roku
W głosowaniu bterze udziń 1 3 Radnych. Ww uchwała została przyjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXIW2l9l2012 stanowi zŃącznik do protokołu.

Ad 5 ppkt 6

Pani Dorota Kwiatek Zastępca Kierownika GOPS w Gómie poinformowała, że
zmiana uchwĄ z 31 stycznia 2008 roku w sprawie szczegółowych zasad
przyznawanla usług opiekuńczych w miejscu zamieszkarria, zakresu świadczenia
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usług oraz zasad odpłatności za świadczone usługi przez osoby, wobec, których
usługi są świadczone spowodowana zostŃa wejściem od 1 paźdzlemika 2012 roku
Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 17 lipca2012 r, w sprawie zweryfikowanych
kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Pani Aneta Dudzik odczytuje treść uchwĄ.
Rada Gminy przystępuje do głosowania nad uchwałą w sprawie szczegr>ł,owych

zasad przyznawaria usług opiekuńczych w miejscu zamieszkania, zakresu

świadczenia usług oraz zasad odpłatn ości za świadczone usługi przez osoby, wobec,

których usługi są świadczone.

W głosowaniu bierze :udztaL 14 Radnych
Uchwała została przyjęta jednogłośni e -I 4,,za"
Uchwała Nr XIXl220l2012 stanowi załącznlk do protokołu.

Ad 5 ppkt 7

Przewodniczący Rady Gminy Pan Władysław Kowalczyk ptzywitał obecną na sali
Panią Małgorzatę Kołodziej - certyfikowanego specjalistę do spraw Terapii
IJzależnień, która prowadzi dyżury w Punkcie Konsultacyjnym Urzędu Gminy Gómo
a także jest członkiem GKRPA oraz czfonkiem Zespołu Interdyscyplinamego.
Następnie g}os zabrńa Pani Małgorzata Kołodziej, która poinformowŃa, że na co
dzień pracuje w Przychodni ds. Terapii |JzaIeżnięń na ul. Jagiellońskiej w Kielcach, a

w naszym punkcie pracuje od kilku lat, zarówno z osobami uzależnionym jak i
członkami ich rodzin. Pani terapeutka szczegółowo omówiła jaka jest jej rola w w/w

miejscach, podziękowała również Radzie Gminy i Panu Wójtowi za dostrzeżenie
wagi tego problemu w naszej Gminie.
Następnie pani Dorota Matuszewska w skrócie przedstawiła wnioski
z przeprowadzonej diaglozy problemów alkoholowych i innych problemów

społecznych występujących na terenie naszej gminy, diagnoza została wykonana na

podstawie badań monitoringowych przeprowadzony ch ptzez firmę Ekspert.
Treść przeprowadzonej diagnozy stanowi zŃącznik do protokołu. Następnie Pani
Matuszewska przystrytła do omówienia projeku uchwĄ w sprawie zat,wterdzenia

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Górno na 2013 rok.
Pani Radna Aneta Dudzik zapytńa ile osób jest obecnie w GKRPA i jaka jest ilość
spotkń w skali roku, oraz czy WSZyscy człoŃowie mają takie Samo wynagrodzenie.
Pani Matuszewska odpowiedziŃa,żejest przewidziane 16 spotkań oraz, że Komisja
w swoim składzie liczy 8 osób w tym 2 pracowników Urzędu Gminy,
wynagrodzenie natomiast jest nóżnlcowane ponieważ dla Przewodniczącego
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przewidziane jest 150 zł zaposiedzenie a dla pozostałych członków 80 zł. Następnie

głos zabrŃ Pan Radny Emil Machul, który zapytał kto jest Przewodniczącym tej

Komisji bo gdy on był jej członkiem w poprzedniej Kadencji to Przewodniczącym
był Wójt i dodatkowego wynagrodzeniazatŃię posiedzenie nie było i wszyscy mieli
jeanatową stawkę. Pan Radny powiedział, że dla niego to jest zastanawiające i
zapytŃ skąd ta wysoka kwota przewidziana dla Pani Matuszewskiej. Pani Dorota

odpowiedziała, że wtedy posiedzenia odbywĄ się w godzinach pracy i diet

pracownicy nie otrzymywali, a obecnie jest to po godzinach pracy, poniewaz osoby

wzywane często pracują i nie mogłą się wstawiać o tak wczesnej porze. Do
powyźszych wypówiedzi odniósł się pan Wójt, który stwierdził, że w innych

gminach posiedzenia GKRPA odbywają się po godzinach pracy i nie ma takiego

óbowiązku aby to wójt był przewodntczącym komisji. pora obrad jest również

istotna ze względu na anonimow ośó zgłaszanych osób uzależnionych oraz członków

ich rodzin. Pan Wójt stwierdził, że stawki za ldziń w posiedzeniach komisji nie są

wygórowane i należą do średnich porównując z innymi gminami oraz, że to
Przewodniczący przygotowuj e materiały i zasadne jest to on dostawał najwyższą
dietę. Pan Radny Emil Machul stwierdził, źe dokumenty na posiedzenie Komisji Pani

Matuszewska przygotowuj e w ramach swoich obowiązków i zakresu czynności. Pani

Dorota odpowiedziała, że zajmuje się również pracą w Zespole Interdyscyplinarnym

i wiele czynności musi wykonywaó po godzinach pracy.
przewodniczący Rady pan władysław kowalczyk zaznaczył, że różrica między dietą

Pani Matuszewskiej a innymi człoŃami Komisji wynosi około 100%. Następnie głos

zabrń Pan Radny Stanisław Cedro, który zapytał, czy nle można by ograniczyć

spotkania do 12 w skali roku i ńożył wttosek aby obniżyć dietę dla

Przewodniczącego do 130 ń za posiedzenie natomiast pozostĄm członkom komisji
zostawić na poziomie 80 zł.
Rada Gminy przystępuje do głosowania nad w/w wnioskiem.
W głosowaniu bierze udziŃ 15 radnych.
Wyniki głosowania nad w/w wnioskiem

-8 radnych,,za"

-5 radnych,,przeciw''

-2 radnych ,,wstrzymało się"
Wniosek został przy 1ęly.

Rada Gminy przystępuje do głosowania nad uchwałą w sprawie zń:wierdzenia

Gminnego programu profilaktyki i Rozwiązywania problemów Alkoholowych oraz

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Gómo na 2013 rok
W głosowaniu bierze udziaŁ 15 Radnych
Wyniki głosowania:

-14radnych,,zd'
-0 radnych ,,przecilv"
-1 radnych ,,wstrzymało się"

Ww uchwała zostŃa pr zyjęta.
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Uchwała Nr XXIX/221|2012 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 5 ppkt 8
Zastępca Wójta Pan Paweł Marwicki poinformowŃ, że do 30 czerwca samorządy
województw uchwalĄ plany gospodarki odpadami, poszczególne gminy
zobowięane zostały w ciągu 6 miesięcy dostosować swój regulamin, projekt
niniejszego regulaminu został szczegołowo omówiony na komisjach, podlegał on
również zaopiniowaniu przez Sanepid, który wydał pozytywną opinię. Pan Marwicki
poinformował, że pozostŃe uchwĄ dotyczące ,, ustawy śmieciowej" zostaną
wprowadzone do porządku obrad na sesji styczniowej.
Następnie Pani Aneta Dudzik zapytała, jakle będą konsekwencje jeżeli Rada ponizszą
uchwałę podejmie razem z innymi uchwałami ,,ustawy śmieciowej" w styczniu. Pan
Marwicki odpowiedział, ze nie jest w stanie określić konsekwencji wynikających
z niepodjęcia tej uchwały w dniu dzisiejszym i że to zaleĄ od Rady Gminy.
Pani Aneta Dudzik z}oĘła wniosek aby projekt uchwały w sprawie uchwalenia
Regulaminu utrzymanta czystości i porządku na terenie Gminy Gómo przenieść na
sesje styczniową argumentuj ąc to tym, że podejmuj ąc wszystkie uchwĄ razem
będzie w tym zakresie większa ,jasność".

Rada Gminy przystępuje do głosowania nad w/w wnioskiem.
W głosowaniu bierze udział 15 Radnych
Wyniki głosowania:

-6 radnych ,,za"

-6 radnych ,,przeciw"
-3 radnych ,,wstrzymało się"

Ww wniosek nie został przyjęty,

Przewodniczący Rady Gminy odczytuje treść uchwaĘ
Rada Gminy przystępuje do głosowania nad uchwałą w sprawie uchwalenia
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Górno
W głosowaniu bierze udział 15 Radnych
Wyniki głosowania:

-7 rńnych,,za"
-2 radnych ,,przecilv"
-6 radnych ,,wstrzymało się"

Ww uchwała zostńa przyjęta.
UchwałaNr XXIX/222|2012 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 5 ppkt 9
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Zastępca Wójta Pan Paweł Marwicki poinformował, że Rada Gminy zobowiryana
jest do określenia w drodze uchwały i wymagań, jakie powinien spełniać

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w
zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami i prowadzenia schronisk dla

bezdomnych zwier1:ąt, pan Marwicki zaznaczył, że obecnie nie funkcjonuje żadne

schronisko ,, kóre przyjmowałoby bezdomne zw\erzęta. Projekt tej uchwały jest

wynikiem kontroli NIK-u, która była w lrzędzie w grudniu i zalecono szczegółowe
określenie zasad doty czących w/w problemu.

Przewodniczący Rady Gminy odczytuje treść uchwaĘ
Rada Gminy przystępuje do głosowania nad uchwałą w sprawie wymagań, jakie

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegaj ący się o uzyskanie zęzwolenia na

prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami oraz

prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierzą|
W głosowaniu bterze udztał 14 Radnych.
Ww uchwała została przyjęta jednogłośni e -74,,za"
Uchwała Nr XXIX/223|2012 stanowi załącznlk do protokołu.

Ad 5 ppkt 10

Zastępca Wójta. Pan Paweł Marwicki poinformował, że w Strategii Rozwoju
Województwa Świętokrzyskiego ., województwo zostńo podzielone na obszary
funkcjonalne jednak według nas gminy zostńy podzielone niesprawiedliwie
ponieważ np. naszym naturalnym ośrodkiem metropolitamym są Kielce i okoliczne
gminy są z nimi nierozerwalnie zwlązane, dlatego, staramy się o uwzględnienie tego

w Aktualizac.li Strategii Rozwoju Wojewódawa Swiętokrzyskiego. Po utworzeniu
Kieleckiego Obszaru Funkcjonalnego będziemy ujęci w planach operacyjnych a

także strategii rozwoju, dokumenty te będąniezbędne do aplikowania o środki unijne
w przyszłym okresie programowania. Ww sprawie doszło juz do kilku spotkń,
został podpisany równieź list intencyjny, zostały opracowane najważniejsze zadama.

Przewodniczący Rady Gminy odc4tuje treść uchwały.
Rada Gminy przystępuje do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia
stanowiska w sprawie wyodrębnienia w grupie obszarów funkcjonalnych regionu

świętokzyskiego Kieleckiego Obszaru Funkcjonalnego.
W głosowaniu bierze udział 14 Radnych.
Ww uchwała zostńa przyjęta jednogłośni e-1'4,,zd'
Uchwała Nr XXIX]224|2012 stanowi zńącznIk do protokołu.

Ad 5 ppkt 11

Zastępca Wójta Pan Paweł Marwicki poinformowŃ, że omawiany projekt uchwĄ
.jest standardowym wyrażeniem zgody dla Wójta do podpisania porozumienia między
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dwudziestoma gminami , które będą wchodziĘ w skład Kieleckiego Obszaru
FuŃcjonalnego. Wymieniony projekt będzie realizowany w latach 2013-2015,
szacunkowa wartość całkowita wyniesie około 3 mln zł.

Przewodntczący Rady Gminy odcątuje treść uchwały.
Rada Gminy przystępuje do głosowania nad uchwałą w sprawie 'uq;;rńeniazgody na

z-łożenie wniosku o dofinansowanie dla projektu pn ,,Kielecki Obszar Funkcjonalny"
W głosowaniu bietze :udziŃ 15 Radnych.
Ww uchwała zostŃa przyjęta j ednogłośni e-7 5,,za"
Uchwała Nr XXIŃż25|2012 stanowi załącznlk do protokołu.

Ad 5 ppkt 12

Pan Sekretarz Jacek Piróg poinformował, że w zwięku z wprowadzeniem
jednomandatowych okręgów wyborczych Rada Gminy Górno dokonuje podziału
Gminy Gómo na stałe obwody głosowania. Pan Sekretarz przedstawił podział na

stałe obwody głosowania, określił ich granice, numery oraz siedztby komisji
wyborczych. Pan Radny Emil Machul zapytał, czy istnieje jeszcze możliwość zmiany
okręgów. Pan Sekrętarz odpowiedział, że przepis dopuszcza taką możliwość ale
muszą ku temu zaistnieć odpowiednie przesłanki, ogólna zasada mówi o stałym
podziale na okręgi.

Przewodniczący Rady Gminy odczytuje treść uchwały.
Rada Gminy przystępuje do głosowania nad uchwałą w sprawie podziału gminy na

stałe obwody głosowania ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych
komisji wyborczych.
W głosowaniu bięrzeldziń 15 Radnych.
Ww uchwała została przyjęta jednogjośnie-Il ,,za"
UchwałaNr XXIX]226|2012 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 5 ppkt 13

Pani Skarbnik Marzurrla Jop poinformowŃa, że z vwagi na to, że zmieniły się
wartości w budżecie na 2013 rok zmieniĘ się również wartości w załącznlku
dotyczącym przedsięwzięć, w zwtęku z tym zmien|ła się cała progfioza Prognoza
Finansowa.
Następnie o głos poprosił Pan Radny Grzegorz Skiba:
-Ze wzg|ędl na niejasności w projekcie budzetu z$aszam wniosek aby punkt

odnośnie uchwalenia budżetu na 2013 rok i Wieloletniej Prognozy Finansowej
przenieśó nanĄbliższa sesję, aby to było bardziej czytelne, poniewaź dzisiaj jest to
robione na biega, abyśmy wiedzieli nad czym głosujemy aby czas na przygotowanię
materiałów przezPanią Skarbnik był dŁuży niź te kilka goózin, ponieważ z tego



tytułu mogą wyniknąć błędy.
Pan Radny Jan Sikora:
-Spędziliśmy dzisiaj już tyle czasu , znamy wnioski, przed chwila Wójt powiedział,
że stracimy dofinansowanie unijne jeżeli do końca tego roku nie podejmiemy tej

uchwały, nie szkodzi, ze sesja się wydłuży, llwłżam, że dzisiaj powinniśmy
zagłosowac nad budżetem.
Pan Radny Grzegorz Skiba:
-Dziwi mnie skleroza Pana Sikory poniewaz kiedyś, zalzucałeś Pan Panu Wójtowi
i mnie jako Przewodniczącemu, ze wszystko robimy w pospiechu, że dokumenty są
podstawiane w ostatniej chwili do głosowania, a dzisiĄ co to jest?

Pan Wójt Przemysław Łysak:
-Myślę, że to jest l,oglczne,jeżeli sesja byłaby na samym początku stycznia to nie
wpływało by na realizacje zaplanowanych projektów unijnych. W ten sposób
rezygnujemy zponad 3 mln złotych, kolejka do ,,schetynówek" jest duza, inne dzieci
innych radnych z innej gminy będą się z tego cieszyć. Pamiętamy ostatni wypadek
wypadek w Bęczkowie , jeden z Radnych minie obwiniał , że tam nie ma chodników,
nie na moich rękach będzie ta krew. Wiemy jak niebezpieczna jest kzyżówka, koło
szkoły w Górnie, nie na moich rękach będzie ta krew. Na komisjach omawialiśmy
inny projekt budżetu, dlatego przenieśmy głosowanie na następną sesję aby to
wszystko moima jeszcze przemyśleć. To nie jest budzet dla mnie, dla radnych ani dla
sołtysóq ale dla dzieci.
Pani Radna Aneta Dudzik;
-Mele się tutaj dzisiaj słyszało, padĘ słowa, że przy mojej tragedii powinnam znać
ten problem. Tak naprawdę wtedy człowiek jest sam i nikt inny nie jest mu w stanie
pomóc, chodniki które powstały były wydeptanę przezę mnie i przez mojego męża, a
pieniądze które zostĄ ściągnięte byĘ bezudzlńu gminy. Chcemy wysyłać dzieci na
Ukrainę, może i to dobry pomysł ale ja mam do czynienia ze spravłcąz tego kraju, po

śmierci minęło juz siedem lat a on jest nadal bezkamy, ponieważ na tę chwilę nie
możliwości ścigania takiej osoby, nie ma podpisanego żadnego porozumienia jeżeli
chodzi o bezpieczeństwo. To sąmoje osobiste odczucia i obserwacje,
Pan Radny Stanisław Cedro:
-Pan Wójt powiedział,, że jak nie uchwalimy budzetu to przepadająpieniądze dla Kół
Gospodyń Wiejskich orazna samochód. Czy to prawdfl
Pani Skarbnik Marzanna Jop:
-Uchwalenie budżetu przed l stycznia 2013 spowoduje to, że będziemy mogli na
początku stycznia rozpoczynać procedury przetargowe jeżeli chodzi o samochód,
jeżeli do tego nie dojdzie to nie wiem jak będzie wyglądała ta sprawa. W przypadku
Kół Gospodyń istnieje niebezpieczeństwo, że w razle kontroli będziemy musieli
zwr ócić część dofi nansowania.

Rada Gminy przystępuje do głosowania nad wnioskiem Pana Radnego Clrzegorza
Skiby w sprawie przełożenia głosowania nad uchwałami w w sprawie Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy nalŃa2013 -2022 oraz w sprawie uchwalenia budżetu



Gminy Górno na 2013 rok na najblizszą sesję.

W głosowaniu bierzeudziń 15 Radnych
Wyniki głosowania:

-7 radnych,,zd'
-8 radnych ,,przeciw"
-0 radnych ,,wstrzymało się"

Ww wniosek nię zostałprzyjęty.

Pani Skarbnik omówiła projekt uchwaĘ w sprawie uchwalenia budzetu gminy na

2013 roku oraz proj ekt uchwĄ w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej na lata 2073-2022, zwracając szczególną uwagę na zmiany w zwlązku ze

zgj.oszonymi wnioskami. Pani Skarbnik porównała projekt budżetu dostarczony

z mńeriałami na sesję z projektem budżetu, który został sporządzony w czasie

trwania sesji.

Przewodniczący Rady Gminy odczytuje treść uchwały.
Rada Gminy przystępuje do głosowania nad uchwałą w sprawie Wieloletniej
Prognozy Finansowej na lata 2013 -2022.
W głosowaniu bięrze udział 15 Radnych
Wyniki głosowania:

-8 radnych ,,za"
-0 radnych ,,przeciw"
-7 radnych ,,wstrzymało się"

Ww uchwała zostŃa pr zyj ęta.
Uchwała Nr XXIŃ227|2012 stanowi zńącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy odczytuje treść uchwały.

Rada Gminy przystępuje do głosowania nad uchwałą w sprawie uchwalenia budżetu

Gminy Gómo na 2013 rok.
W głosowaniu bierzeudziŃ 15 Radnych
Wyniki głosowania:

-8 radnych ,,za"
-1 radnych,,przeciw"

-6 radnych ,,wstrzymało się"
Ww uchwała zo stał a przy j ęta.
Uchwała Nr XXIX/2281201 2 stanowi załącznik do protokołu.

Ad6

Przewodniczący Rady Gminy Pan Władysław Kowalczyk poinformowŃ, że

rezygnuje z pracy w Komisji Rolnictwa i Spraw Socjalnych Mieszkańców Wsi, Pan

Radny Stanisław Cedro,zwrócił się z prośbą do Pana Przewodniczącego o ponowne
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przemyślenie tĄ decyzji. Pan Cedro przypomniał, jak20 lat temu Pan Kowalczyk był
agronomem i wspierał rolników.
W głosowaniu bierze udzlał 12 Radnych (Pan Kowalczyk nie brał udziału w
głosowaniu)
Wyniki głosowania nad w/w wnioskiem.

-0 radnych ,,za"

-7 radnych ,,przeciw"
-5 radnych ,,wstrzymało się"

Wniosek nie został przylęty.
Pan Radny Jan Sikora :

-Zgłaszam wniosek o wprowadzenie do porządku obrad podjęcie uchwały o
odwołaniu składu osobowego Komisji Rewizyjnej, ponieważ to co się dzieje, jak
Wójt postępuje w pewnych rzeczach, Komisja ta nie do końca właściwie spełnia
swoje obowiązki, chciałbym abyśmy więcej mogli mieć dostępu.
Pan Wójt Przemysław Łysak:

- Czego Pan Sikora nie uzyskał o co Pan poprosił? To jest bezpodstawne
oczemianie, proszę skończyć z tym językiem nienawiści. Nic nie jest ukryte,
wszystko co Pan chciał to Pan otrzymał,
Pan Radny Jan Sikora;
Skończyć z głosem nienawiści, chcę aby wszyscy traktowani byli jednakowo,

Rada Gminy przystępuje do głosowania nad wnioskiem Pana Radnego Sikory
w sprawie odwołania składu osobowego Komisji Rewizyjnej.
W głosowaniu bierze udziŃ 13 Radnych
Wyniki głosowania nad w/w wnioskiem

-8 radnych ,,za''

-0 radnych ,,przeciw"
-5 radnych ,,wstrzymało się"

Wniosek został przyjęty.

Pan Radny Emil Machul:
-Składam wniosek o uzupełnienie składu Komisji Gospodarki Komunalnej Ładu
i Porządku Publicznego, Statut mówi o 5 osobach.

Rada Gminy przystępuje do głosowania nad w/w wnioskiem.
W głosowaniu bierze udział 13 Radnych
Wyniki głosowania nad w/w wnioskiem

-12 radnych ,,za"
-0 radnych ,,ptzeciw"
-1 radny ,,wstrzymał się"

Wniosek został przyjęty.
Rada Gminy przystępuje do zgJaszania kandydatów w celu uzupełnienia
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składu Komisji Gospodarki Komunalnej Ładu i Porządku Publicznego:

1. Pani Radna Marzena Jamrożek zgłoslła Pana Grzegorza Skibę (który wyraził
zgodę)

2. Pan Radny Emil Machul zgłosił Pana Andrzeja Łakomiec ( który v,lyraził
zgodę)

Rada Gminy przystępuje do glosowania nad
zgłoszonymi w celu uzupełnienia składu Komisji
Porządku Publicznego:
1. PanGrzegotz Skiba - 5,,za",6,,ptzeciw",2
2. Pan Andrzej Łakomiec - 8 ,,za" ,4 ,,przeciw",

Pan Andrzej Łakomiec wszedł w skład Komisji Gospodarki Komunalnej Ładu
i Porządku Publicznego.

poszczególnymi kandydatami
Gospodarki Komunalnej Ładu i

,,wstrzymało się"
1 ,,wstrzymał się"

odwołaniu

odwołania
róbmy to

odwołania

Pani Radna Dorota Kot:
-CzJ my to robimy zgodnie z prawem, w porządku obrad mamy punkt o
Komisji Rewizyjnej ale nie mamy punktu o powołaniu tej Komisji.
Pan Wójt Przemysław Łysak:
-Na pewno musi być wniosek o uzupełnienie, według mnie jednak tryb
powinien być taki sam jak Ęb powołania, panujmy nad emocjami i
zgodnie z prawem.
Pan Seketarz Jacek Piróg:
-W statucie nie ma takiego zapisu, logika nakazywałaby aby forma
i powołania była podobna. Głosowanie powinno być indywidualne,

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minutowa przerwę.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Władysław Kowalczyk:
-Pan Sekretarz powiedział, że nie musimy wprowadzać do porządku obrad
i głosować nad projektem uchwały, ponieważ mieści się to w punkcie zmiany
osobowe w składach Komisji Rady .

Rada Gminy przystępuje do głosowania nad odwołaniem poszczególnych człoŃów
Komisji Rewizyjnej:

1. Pan Tadeusz Kmieć - 8 ,,za",4 ,,przeciw", 1 ,,wstrzymał się"( Pan Radny
został odwołany z człoŃa Komisji Rewizyjnej)

2. PaniMarzena Jamrozek- 2 ,,za" ,8 ,,przeciw", 3 ,,wstrzymało się"( Pani Radna
nie została odwołana z Komisji Rewizyjnej)

3. Pan Marek Kaleta- 0,, za", LZ,,ptzeclw, l,,wstrzymał się"( Pan Radny nie
został odwołany z Komisji Rewizyjnej)

4. Pani Janina Rubak- 7,, za", 4,,przeciw, Z,,wstrzymń się"( Pan Radna została
odwołana z Komisji Rewizyjnej)
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5. Pan Anioł Stanisław- 6,, za", 4 ,,przeciw, 2,,wstrzymń się"( Pan Radny został
odwołany z Komisji Rewizyjnej )

Następnie przystąpiono do zgłaszania kandydatów na członków Komisji Rewizyjnej:
3. Pan Radny Andrzej Łakomiec zgłosił Panią Dorotę Kot (która wyraziła

zgodę)
4. Pani Radna Marzena Jamrozek zg]osiła Pana Grzegorza Skibę (który wyraził

zgodę)
5. Pan Radny Andrzej Łakomiec zgłosił Pana Jana Sikorę (który wyraził zgodę)

6. Pan Radny Jan Sikora zgłosił Pana Emila Machula (który wyrazlł zgodę)

Rada Gminy przystępuje do głosowania nad poszczególnymi kandydatami do
Komisji Rewizyjnej:

1. Pani Radna Dorota Kot - 8 ,,za'', 4 ,,przeciw",1 ,,wstrzymał się"
2. Pan Radny Grzegorz Skiba - 6 ,,za" , 6,, przeciw" , l ,,wstrzymał się"
3. Pan Radny Jan Sikora - 8 ,,zd', 4 ,, przeciw", 1 ,,wstrzymał się"
4. PanRadny Emil Machul -7 ,,za",4 ,,ptzeciw",2 ,,wstrzymało się"

Pan Radny Clrzegorz Skiba nie wszedł w skład Komisji Rewizyjnej zostaje ona
uzupełniona o następujące osoby: Pan Radna Dorota Kot, Pan Radny Jan Sikora, Pan
Radny Emil Machul.

Rada Gminy przystępuje do głosowania nad całościowym składem Komisji
Rewizyjnej, która składa się z następujących członków:

1. Pani Radna Marzenalamrożek
2, Pani Radny Marek Kaleta
3. Pani Radna Dorota Kot
4. Pan Radny Jan Sikora
5. Pan Radny Emil Machul

W głosowaniu bierze :udziŃ 13 Radnych
Wyniki głosowania :

-8 radnych ,,za''

-0 radnych ,,przeciw"
-5 radnych ,,wstrzymało się"

Skład Komisji Rewizyjnej został przyjęty.

Ad7
Pan Radny JanZielonka, przypomniał ,że na zebraniu wiejskim w Skorzeszycach
była mowa o przęczyszczeniu przepustu, jest to rów przy drodze powiatowej,
napisane zostńo również pismo do Pana Krawczyka. Pan Wójt odpowiedział, że
jezeli jest to droga powiatowa lub kraj owa to tam naleĘ skierować w tej sprawie

32 1,1 l
M,r^-/

/"



plsmo.
ban Radny Andrzej Łakomiec poinformował, żę mteszkańcy w Beczkowie przy

posesji nr 60 nie mająwj azdlnaposesję imusząjeżdzlćprzez podwórko sąsiada.

iran Śołtys Jarosław królicki nadmienił, że w Bęczkowie nie są odebrane przyłącza

kanalizacyjne, powiedział również, że nie Ęczy sobie prześladowania poniewź ma

małe dziecko. Pan Sohys poinformował , że do studzienek kanalizacyjnych może

wejść tylko uprawniona osoba i dlatego żąda pełnego wykonania na podstawie

ucń*ały Rady Gminy , która wprowadzlłate czynności. Pan Wójt wyjaśnił, że takie

rzeczy należy składać do ZaĘa&l Usług Komunalnych.

pan wójt przemysław Łysak oraz pan przewodniczący Rady Gminy władysław
Kowalczyk ńożyli wszystkim uczestnikom sesji noworoczne życzenia,

po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad, pan przewodniczący zamknĄ

obrady dwudziestej dziewiątej sesji Rady Gminy,

Na tym protokół zakohczono i podpisano.

Protokolant-Magdalena Skowron
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